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Àніверситеті�на�³афедрах�ба�ато�асистентів�і�ви³ладачів,�я³і
не�мають�жодно�о�³лінічно�о�досвідÀ.�Вже�не�³ажÀ�про�те,�що
À� Європі� стÀдент� не� має� права� зайти� À� виш,� я³що� він
нева³цинований.�Звісно,�медицинÀ�потрібно�любити!�Має
бÀти�й�психоло�ічний�відбір�³адрів.�Я�прихильниця�то�о,�щоби
стÀденти� працювали,� ³оли�ще� навчаються.� Зараз� та³их
випад³ів�мало.�Ось,�до�при³ладÀ,�маємо�ва³ансії�на�“швид³ій”,
а�стÀденти-меди³и�натомість�сидять�À� ³афе� і�барах…� Їм
чомÀсь�не�потрібна�пра³ти³а.�І�це�при³ро.

–� С±іль±и� час¾� знадобиться,� аби� ¾±раїнці� врешті-
решт�відч¾ли�с¾ттєві�зміни�в�медицині?

–�С³ажімо,�нашим�сÀсідам�поля³ам�на�реформÀ�медичної
�алÀзі�знадобилося�10�ро³ів.�Та³,�їм�ба�ато�допомі��Євросоюз.
Країни�Балтії�хотіли�зробити�реформÀ�–�і�вони�її�зробили.�У
них� дÀже� хороша� дисципліна.� С³ажÀ� непопÀлярнÀ,� але
правдивÀ�річ:�À�нас�ще�ба�ато�демо³ратії.�Дисципліна�в�час
реформи� в³рай� важлива.� У� меди³ів� має� бÀти� більше
відповідальності.� Важливим� є� розвито³� лі³арсь³о�о
самоврядÀвання.�Той�лі³ар,�до�я³о�о�підÀть�пацієнти,�і�матиме
найбільшÀ�заробітнÀ�платÀ.�Ось�реформа�й�по³аже,�хто�та³ий
добрий�лі³ар,�до�я³о�о�хочÀть�іти.�За�алом�певна,�що�меди³и
хочÀть�змін.�Той�лі³ар,�до�я³о�о�підÀть�пацієнти,�і�матиме
найбільшÀ�заробітнÀ�платÀ.�Тепер�все�залежить�від�самих
лі³арів,�їхньо�о�ставлення�до�роботи.

–� А�що� б¾де� з� тими� лі±арями,� до� я±их� не� під¾ть
пацієнти?�Є�й�та±і.

–�Є.�З�ними�бÀдÀть�прощатися�їхні�³оле³тиви.�Можливо,
вони�бÀдÀть�від³ривати�свою�пра³ти³À.

–� Але� ж� це� ризи±� для� пацієнтів!� Особисто� я� до
та±о�о�лі±аря�не�пішла�б…

–�Звичайно,�ризи³�є.�Наші�люди�мÀдрі.�Я³що�до�та³их
лі³арів�не�йшли�À�державній�Àстанові,�то�й�À�приватній�не
підÀть.� Вони� або� мÀсять�щось� змінити� в� своїх� �оловах� і
вчитися,�або…�На�жаль,�наразі�ще�не�всі�нас�чÀють.�Ми
взялися�за�реформÀ�медицини,�тож�бÀдемо�робити�її�я³існо,
фахово.�Та³,�обÀрені�серед�меди³ів�бÀдÀть,�але�пацієнт�че³ає
на�я³існÀ,�добрÀ�медичнÀ�послÀ�À!

–�Можна�дов�о�і�н¾дно�на�все�нарі±ати,�зо±рема�й
меди±ам.�Та�маємо�чіт±о�¾свідомити,�що�зміни�зале-
жать�від�±ожно�о�з�нас!

–�Саме�та³�–�зміни�залежать�від�³ожно�о�з�нас!�КожномÀ
потрібно� бÀти� чесним� на� своємÀ� робочомÀ� місці,
відповідальним.�ЧомÀсь�це�дÀже�ба�атьом�не�подобається,
особливо� попÀлістам� під� час� виборів.� Вони� тіль³и� те� й
роблять,�що�попÀлістсь³і��асла�ви�олошÀють.�А�реальна�праця
–�це�не��асла.�Зо³рема,�на�місцях�мають�розÀміти,�що�частинÀ
витрат�на�медицинÀ�профінансÀє�обласна�рада,�а�частинÀ�–
місцеве� самоврядÀвання.� Я³що� бачимо,� що� є� сÀттєва
проблема� з� водіями� в� медицині� ³атастроф,� бÀдемо
с³еровÀвати�звернення�до�облради�про�дофінансÀвання.

–�“Поверненням�ро±¾”,�за�версією�підс¾м±ів�2018-
�о,�“Львівсь±а�Пошта”�назвала�від±риття�після�п’яти-
річно�о� простою� торі±� ¾� червні� Львівсь±о�о� перина-
тально�о�центр¾.�Нарешті�жін±и�Львівщини�доче±алися
оновлено�о� та� ре±онстр¾йовано�о� медза±лад¾.� В
2019-ом¾� в� планах� від±риття� др¾�ої� чер�и� перина-
тально�о.

–�У�перинатальномÀ�з�часÀ�йо�о�від³риття�вже�народилося
2�тисячі�800�діточо³.�Жін³и�хочÀть�там�народжÀвати.�Що
стосÀється�від³риття�дрÀ�ої�чер�и,�то�тÀт�Àже�та³ож�ба�ато
зроблено.� ДÀмаю,� проблем� із� ³оштами� не� бÀде.� Все
заплановане�зробимо.�За�алом�щодо�всіх�об’є³тів,�À�я³их
тривають�ремонти,�є�проблема�з�бÀдівельни³ами:�їх�просто
бра³Àє.� БÀдівельні�фірми� не�мають� робочої� сили.� І� хоча
бÀдівельни³и� вже� повертаються� із� заробіт³ів� додомÀ,� в
У³раїнÀ,�все�ж�та³и�їх�не�вистачає.

–�Д¾маю,�2018-ий�запам’ятався�і�тим,�що�на�Львів-
щині�тривали�ремонти�в�ба�атьох�медичних�за±ладах.
Нарешті�влада�поверн¾лася�обличчям�до�медицини.

–� Від³оли� на� Львівщині� �оловою� обласної
держадміністрації�є�Оле��Синют³а,�а��оловою�облради
–� Оле³сандр� ГанÀщин,� в� медицині� дійсно
спостері�аються� сÀттєві� зміни!� ЗавершÀються
дов�обÀди,�планÀються�нові�перспе³тиви.�Додаються
³ошти� з� ³он³Àрсів� державних� фондів� розвит³À� і
обласно�о� ³он³ÀрсÀ� мі³ропрое³тів,� про�рами
транс³ордонно�о�співробітництва.�Зроблений�а³цент
на�енер�озбереження�в�медза³ладах.�Тішить,�що�й
меценати� долÀчаються� до� допомо�и� медицині
Львівщини.�Вони�бачать,�що�держава�в³ладає,�і�та³ож
допома�ають,�за�що�ми�їм�дÀже�вдячні.�Головне�довіра
до�інститÀції.�Приємно,�що�обласні�медичні�Àстанови
в³лючили�À�³он³Àрс�мі³ропрое³тів.�Люди�мають�відчÀти
сма³�³он³Àренції.�Надійшло�ба�ато�пропозицій.�Гадаю,
що� ба�ато� прое³тів� пройдÀть� і � одержать
співфінансÀвання.

–�Під�час�однієї�з¾стрічі�з�мас-медіа�ви�роз-
повідали,�що�ваша�амбіційна�мета�–�розробити
в� 2019-ом¾� прое±т� б¾дівництва� с¾часно�о� Ре-
�іонально�о�дитячо�о�он±оцентр¾�з�підрозділом
трансплантації� ±іст±ово�о� моз±¾.� Роз±ажіть,
б¾дь�лас±а,�про�це�до±ладніше.

–�Це�справді�амбіційна�мета.�Та³ий�дитячий�центр�³онче
потрібен.�Ми�щоро³À�веземо�ба�ато�дітей�на�лі³Àвання�за
³ордон,�і�це�³оштÀє�від�50�до�200�тисяч�євро.�Ми�інвестÀємо
в� медицинÀ� Ізраїлю,� ТÀреччини,� БілорÀсі.� НашÀ�� ідеєю
бÀдівництва�сÀчасно�о�Ре�іонально�о�дитячо�о�он³оцентрÀ
підтримÀють�³ерівни³и�області��Оле��Синют³а�і��Оле³сандр
ГанÀщин.�Меди³и�однозначно�за�це.�Де�мав�би�бÀти�та³ий
центр?� На� базі� ЗахідноÀ³раїнсь³о�о� медично�о� центрÀ.
Завжди,�³оли�їдÀ�за�³ордон,�відвідÀю�дитячÀ�³ліні³À,�дивлюся,
я³� це� в� них� відбÀвається.� В� У³раїні� потрібно� звести
щонайменше�три�та³і�центри.�І�наш�центр�мав�би�бÀти�не
лише� для� Львівщини,� а� для� малень³их� пацієнтів� Àсьо�о
Західно�о�ре�іонÀ�У³раїни.�Наразі�працюємо�над�прое³том.
Щоро³À�в�нас�виявляють�он³опатоло�ію�À�70-100�дітей.�КажÀ
про�нові�випад³и.�Тож�з�аданий�центр�потрібен�і�для�лі³Àвання
орфанних�пацієнтів,�хворих�з�імÀнодефіцитами.

–� Я±і� ремонти� і� в� я±их� медза±ладах� здійснюва-
тим¾ть�¾�2019-ом¾?

–�ЗавершÀватимÀть�дрÀ�À�чер�À�робіт�À�Львівсь³омÀ�пе-
ринатальномÀ�центрі,�здійснюватимÀть�ремонти�в�обласній
³лінічній�лі³арні,�зо³рема�в�а³Àшерсь³омÀ�³орпÀсі.�Це�і�роботи,
я³і� стосÀються,� зо³рема,� енер�озбереження,� в� Західно-
À³раїнсь³омÀ�медичномÀ�центрі,�діа�ностичномÀ�центрі�та�в
ОХМАТДИТі.�На�поряд³À�денномÀ�й�обласна�психіатрична
лі³аря.�Вели³À�Àва�À�приділятимÀть�³омп’ютеризації�медичних
за³ладів.

–�На�Львівщині�торі±�почали�б¾д¾вати�перші� із�43
запланованих� сільсь±их� амб¾латорій� та� дооснащ¾-
вати�наявні.

–�Зараз�на�стадії�бÀдівництва�перебÀвають�п’ять�сільсь³их
амбÀлаторій.� Гроші� передбачені� і� на� бÀдівництво,� і� на
придбання� обладнання,� і� на� дооснащення� наявних
амбÀлаторій�(мовиться�про�майже�60�об’є³тів).�Я³�і�планÀвали,
Львівщина�матиме�новозбÀдовані�амбÀлаторії�в�селах.��ДÀже
тішÀся,�що�в�нашій�області�є�та³і�молоді�й�амбітні�сімейні
лі³арі,� я³і� не� бояться� трÀднощів,� залишають� ³омфортні
помеш³ання�À�Львові�і�їдÀть�працювати�в�село.�Ми�ініціюємо
співпрацю� �ромад� з� ³онтра³тÀвання� випÀс³ни³ів� мед-
ÀніверситетÀ.�Сподіваюсь,�що�це�бÀде�стимÀлом�для�роботи
молоді� À� сільсь³ій� медицині.� Ба�ато�що� залежить� і� від
ініціативи��ромади�–�нас³іль³и�вона�об’єднається�і�підтримає
лі³аря.� С³ажімо,� та³� бÀло� в� селі� Кра³овець.� Молодий,
амбітний,�фаховий�лі³ар�І�ор�Заставний�за�³орот³ий�час
зробив�порядо³�À�місцевій�амбÀлаторії.�Нам�дÀже�потрібна
молодь�–�неспо³ійна,�я³а�не�сидітиме�просто�À�робочих
³ріслах,�а�пра�нÀтиме�змін.�І�та³их�меди³ів,�я³і�працюватимÀть,
рÀхатимÀться� вперед,� висÀватимÀть� ініціативи,�ми�охоче
підтримÀватимемо!

   зусиль,
   медичну допомогу”

–�Підс¾мов¾ючи�2018-ий,�“Львівсь±а�Пошта”�“Нав-
чанням� ро±¾”� в� �ал¾зі� медицини� засл¾жено� назвала
Ш±ол¾�¾спішно�о�медично�о�менеджера�(ШУММ),�від
я±ої�в�захваті�самі�лі±арі.�Це�вели±ий�прорив�¾�нав-
чанні� ±ерівни±ів-меди±ів!� С±ажіть,� б¾дь� лас±а,� я±
ініціатор�цієї�ш±оли,�в�чом¾�се±рет�щастя�від�навчання?

–�Дійсно,�меди³и�задоволені,�що�навчаються�в�ШУММі!
Вони��орять�новими�знаннями!�Управлінців�потрібно�вчити.
Ми�розпочали�цю�про�рамÀ�в�2017-омÀ,�і�я�певна,�що�вона
Àспішна.�Ця�Ш³ола�має�на�меті�провадити�нестандартний
простір� для� навчання� і� спіл³Àвання� ³ерівни³ів� медичних
за³ладів�області,�підвищÀвати�їхній�професійний�рівень�та
перетворити�звичайних�лі³арів�на�лідерів�і�менеджерів�нової
я³ості.� Говоримо� про� лідерство,� формÀвання� ³оманди,
Àправління�за³ладом,�е³ономі³À,�страте�ічне�планÀвання,
³омÀні³ацію,�вчимося�À³раїнсь³ої�мови�та�ети³етÀ,�опановÀємо
мистецтво�перемовин.�У�нас�та³і�дис³Àсії!�Після�ШУММÀ�бачÀ
сÀттєві�зміни�в�підходах�праці��оловних�лі³арів.�Тепер�саме
�оловні�лі³арі�проводять�À�своїх�медза³ладах�страте�ічні�сесії
чи�тренін�и�для�персоналÀ.�Постійне�навчання,�зо³рема�й
щодо�спіл³Àвання�із�пацієнтами�(мовиться�про�доброзичливий
персонал)�–�це�дÀже�добре!�Адже�зновÀ�ж�та³и�все�заради
пацієнтів.�Певна,�що�лі³арні�мають�бÀти�самостійні,�³ерівни³и
–�самодостатні.�Ми�маємо�бÀти�партнерами.�БÀло�б�ідеально,
я³би�всі�вони�бÀли�однодÀмцями.�В�дис³Àсіях�і�пошÀ³ах�маємо
рÀхатися� вперед� і� змінювати� медицинÀ� нашо�о� ³раю� на
³раще!�Торі³�для�лі³арів�нашої�області�вже�провели�три�та³і
сесії�в�цій�Ш³олі.�Навчання�проводили�я³�вітчизняні,�та³�і
за³ордонні�спі³ери,�зо³рема�з�Польщі,�Фінляндії,�Хорватії,
Нідерландів.�У�ШУММі�дÀже�сильні�тренери!�За�алом�через
різні�формати� в�Ш³олі� взяло� Àчасть� 100� лі³арів.� Прое³т
підтримав�і�профінансÀвав�Світовий�бан³�та�німець³а�а�енція
розвит³À.�Ще�одна�сесія�відбÀлася�за�підтрим³и�Дитячо�о
фондÀ�ООН�ЮНІСЕФ.�До�речі,�невдовзі�À�рам³ах�прое³тÀ
“Ш³ола�Àспішно�о�медично�о�менеджера”�(ШУММ)�планÀємо
зробити�малень³ий�“шÀм”�саме�для�сільсь³их�сімейних�лі³арів,
а�та³ож�Юний�ШУММ.�БÀде�ці³аво�й�³орисно.�Отже,�в�2019-
омÀ�бÀдемо�продовжÀвати�розпочате:�професійний�рівень
навчання�наших�працівни³ів�–�від��оловно�о�лі³аря/дире³тора
до�санітар³и.�А³цент�бÀде�на�я³існі�сÀчасні�освітні�про�рами.
Та³ож�À�планах�навчання�молодих�сімейних�лі³арів.�Я�за�те,
щоб�сімейні�лі³арі�поїхали�за�³ордон�і�подивилися,�я³�там
працюють� їхні� ³оле�и.� Меди³и� мають� бачити� ³ращі
європейсь³і�пра³ти³и�і�з�одом�впроваджÀвати�їх�в�У³раїні.
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